



د. بندر النخير

Dr. Bandar Al Natheer

محامون ومحكمون • Lawyers and Arbitrators



البداية

في عام 2006م تم تأسيس مكتب الدكتور والمحكم التجاري بندر النذير للمحاماة وقد سبق ذلك التأهل العلمي من خلال الحصول على الدرجات العلمية المتخصصة في الشريعة والقانون ثم تلا ذلك التزود من الخبرة العملية سواء كان ذلك من خلال العمل في المحاكم الإدارية (ديوان المظالم) أو في القطاع الخاص. ومما لا شك فيه أن هذه التجارب قد أورثت تواملاً أثراً إلى تعاون بين المكتب وبين العديد من أهل القانون في المملكة العربية السعودية وفي خارجها وهذا الارتباط المستمر مما نعتز به، موقنين أنه -وبعد توفيق الله- من أهم أسباب نجاحنا.

الرؤية

التميز في تقديم الخدمات القانونية وتمثيل الغير قانونياً.

الرسالة

تقديم الخدمات القانونية المتميزة في مجال المحاماة والاستشارات الشرعية والقانونية والتحكيم، وتطوير الرعاية الحقوقية المبنية على رؤية متعمقة للأنظمة القضائية والبحث العلمي والتثقيف القانوني، وفقاً لمبادئ المصداقية والثقة والالتزام المهني والدفاع عن الحق والعدل وشرف المهنة.

القيم وميثاق العمل

◀ **الإيمان برسالة مهنة المحاماة:** يؤمن المكتب إيماناً صادقاً برسالة مهنة المحاماة وأهدافها وعمق مسؤولياتها تجاه المجتمع في ضوء تحقيق العدالة.

◀ **الجودة والتميز:** يقيس المكتب أدائه من خلال تطبيق مقاييس رفيعة المستوى تحترم الطموحات الكبيرة والسعي للتميز من خلال الالتزام بأرقى المقاييس الفكرية في تقديم الخدمات الحقوقية والقانونية، وكذلك التعليم والتعلم والابتكار والبحث العلمي والتخطيط الإستراتيجي والاستشارات.

◀ **الاحترافية:** يتعامل المكتب مع كافة الخدمات الحقوقية والمحاماة، وكذلك البرامج التي يطلقها، والنشاطات بجميع أنواعها من خلال نظرة احترافية ومعايير الدقة والكفاءة.

◀ **القيادة والعمل بروح الفريق:** يلتزم المكتب التزاماً راسخاً بتعزيز الأدوار القيادية الفردية والمؤسسية التي تدفع عجلة التنمية الاجتماعية مع إيماننا العميق بالاحترافية والعمل بروح الفريق الواحد .

◀ **الحرية المهنية:** يعد الاستكشاف الفكري المنضبط والصادق جوهر تقاليدنا المهنية التي تظهر جلياً في جميع جوانب نشاطات المكتب.

◀ **العدالة والنزاهة:** يلتزم المكتب بمبادئ العدالة الاجتماعية وتكافؤ الفرص والتنوع الثقافي ويلتزم جميع أعضاء المكتب بالأمانة والاحترام والأخلاقيات المهنية.

المؤسس

الدكتور بندر بن عبدالله النذير

الخبرات العملية

- 1- مستشار قانوني سابق في ديوان المظالم.
- 2- مستشار قانوني سابق في شركة مساهمة مغلقة.
- 3- مؤسس مكتب الدكتور/ بندر النذير للمحاماة منذ 2006م.
- 4- محكم معتمد من عدة جهات، داخل المملكة وخارجها.



المؤهلات العلمية

- 1- بكالوريوس كلية الشريعة، جامعة الإمام محمد بن سعود.
- 2- ماجستير الأنظمة، المعهد العالي للقضاء (الشركات القابضة) .
- 3- دكتوراه في القانون التجاري المقارن، جامعة أمدرمان/ الخرطوم، السودان (أحكام الشيك في النظام السعودي) .
- 4- دكتوراة من جامعة فيكتوريا / ملبورن، أستراليا (مشروع قانون لتسوية نزاعات عقود التجارة الالكترونية في مجلس التعاون الخليجي) .
- 5- عدة دورات في اللغة القانونية الانجليزية: بريطانيا، أمريكا، أستراليا.

تشمل خبرات فريق عمل المكتب

شركات
الاستثمار
الأجنبي



النيابة
العامة



المحكمة
الإدارية
ديوان
المظالم



المصارف
والبنوك



شركات
مساهمة
عامة





خدماتنا



خدمات الشركات: المحلية وشركات الاستثمار الاجنبي

ويشمل تقديم الخدمات التالية:

- ◀ تقديم الرأي فيما يتعلق بإختيار أفضل الكيانات القانونية للمعاملات.
- ◀ القيام بالترتيبات والمفاوضات و إنشاء و ترخيص وتسجيل جميع أنواع الشركات سواء كانت وطنية أو يساهم فيها رأس مال أجنبي أو أجنبية بالكامل.
- ◀ إعداد وصياغة الوثائق القانونية مثل الإتفاقيات التي تسبق إنشاء المشروعات المشتركة، خطابات النوايا، عقود التأسيس، إتفاقيات وقرارات الشركاء والعقود الأخرى المشابهة.
- ◀ ترخيص وإنشاء فروع جميع أنواع الشركات،

الخدمات المالية والتجارية

المعاملات التجارية

إلى جانب المفاوضات وصياغة الاتفاقيات التي تغطي العمليات التجارية على اختلاف أنواعها فإن المكتب يقدم المشورة فيما يلي:

- ◀ صياغة العقود التجارية.
- ◀ صياغة اتفاقيات توريد وبيع السلع والاتفاقيات التجارية المماثلة.
- ◀ معاملات التجارة الخارجية (إستيراد وتصدير).
- ◀ هيكل وتنظيم المعاملات التجارية.
- ◀ صياغة عقود الوكلاء التجارية، وعقود التوزيع، وعقود الامتياز التجارى.
- ◀ تسجيل الأسماء/ العلامات التجارية
- ◀ القروض التجارية وصياغة اتفاقياتها.

المصارف والتمويل

تشمل الخدمات التي يقدمها المكتب فى مجال المصارف والتمويل:

- ◀ تقديم الرأي حول جميع التشريعات ذات الصلة بالمصارف والتمويل.
- ◀ إعداد العقود والمستندات الأخرى المتعلقة بالائتمان.
- ◀ تقديم الرأي فى مجال مشروعات التنمية المحلية والعالمية وإعادة جدولة سداد الديون.
- ◀ إنشاء مكاتب تمثيل قانوني لمؤسسات التمويل العالمية.

الخدمات القانونية الدولية

الأنظمة الأجنبية:

إنطلاقاً من حرص مكتبنا على تقديم مختلف الخدمات القانونية داخل المملكة وخارجها سواء على صعيد القانون المحلي أو الدولي وذلك تلبية لاحتياجات العملاء داخل أرض الوطن وخارجها. فقد عقد المكتب تعاوناً مع نخبة من الأساتذة في أستراليا لتقديم الاستشارات القانونية الدولية.

الاستثمارات الخارجية:

تشمل الخدمات الأخرى التي نقدمها القيام بتأسيس شركات لعملائنا الذين لديهم استثمارات خارجية.

خدمة العمل والعمال

تشمل الخدمات التي يقدمها المكتب ما يلي:

- ◀ صياغة اتفاقيات العمل والاتفاقيات الإجرائية الأخرى.
- ◀ تقديم الرأي حول الوضع القانوني للعمالة عند إمتلاك المؤسسات والشركات في حال الاستحواذ والإندماج.
- ◀ تمثيل العملاء في الدعاوى العمالية.
- ◀ تقديم الرأي عن بدائل لحل النزاعات العمالية بما في ذلك التوسط للتسوية الودية والتحكيم.
- ◀ تقديم الرأي حول ممارسات العمل غير العادلة.
- ◀ تقديم الرأي حول فصل العاملين ومُكافآت نهاية الخدمة.

خدمات قطاع التأمين

نتولى جميع مطالبات التأمين وتشمل مجالات التخصص ما يلي:

- ◀ الحريق، الحوادث، والتأمين ضد المسؤولية العامة.
- ◀ صياغة بوالص التأمين وتقديم النصح للضامنين و المؤمن لهم.



التقاضي وتسوية المنازعات

إن عملنا في مجال التقاضي يعتبر مكملًا لمجالات عملنا المهني الآخر فالدعوى يتولاها ذوو كفاءة وخبرات عالية في مجال المحاماة والتقاضي أمام جميع المحاكم واللجان في جميع أنحاء المملكة العربية السعودية وتشمل هذه الخدمات التراافع أمام:

◀ جميع أنواع درجات المحاكم في القضاء العام.

◀ الدوائر القضائية المختلفة لديوان المظالم.

◀ المحاكم التجارية.

◀ لجان تسوية المنازعات المصرفية.

◀ المحاكم العمالية.

◀ هيئات التحكيم.

◀ لجان تسوية منازعات التأمين

◀ جميع اللجان الإدارية ذات الاختصاص القضائي وشبه القضائي.

◀ الإشراف على / وتنسيق أمور التقاضي في الخارج.



التحكيم

إن فريق المكتب لهم عضوية في العديد من المنظمات التحكيمية الدولية ، وعليه فإن المكتب يتولى إدارة أعمال التحكيم من خلال متخصصين في أعمال التحكيم المحلي والدولي ونعمل على تقديم خدمات التحكيم بما تشمله من إعداد ومراجعة مشارطات التحكيم و مباشرة إجراءاته وتنفيذ أحكام المحكمين.

المفاوضات

يتولى المكتب من خلال فريق من المفاوضين القانونيين المحترفين ذوي الخبرة القانونية وذوي مهارات تفاوضية عالية إدارة عملية المفاوضات في العقود التجارية وحل النزاعات القانونية والوصول لأفضل الحلول بأقصر الطرق.

إحصائيات القضايا والمنازعات التي قام بالترافع فيها وتقديم الاستشارات القانونية مكتب د. بندر النذير للمحاماة والتحكيم منذ 2006 م إلى 2021 م



أهم العملاء



د.بندر النخير

Dr. Bandar Al Natheer

محامون ومحكمون • Lawyers and Arbitrators



البريد الإلكتروني

Info@alnatheerlaw.com

www.alnatheerlaw.com



عنوان المكتب

الرياض، حي الضباط، شارع صلاح الدين (الستين)

مركز الامم التجاري الدور الاول مكتب 101



أرقام الهاتف

مكتب - 0112920101

فاكس - 0114790101



د. بندر النخير

Dr. Bandar Al Natheer

محامون ومحكمون • Lawyers and Arbitrators

About the Firm:

The Law Firm of Dr. Bandar Al-Natheer attorney and Commercial Arbitrator was founded in 2006. This was preceded by obtaining specialized academic degrees and qualifications in legislation and law, and then followed by provision of practical experience, whether through work in the Administrative courts (Board of Grievances) or in the private sector.

These experiences have undoubtedly resulted in a sense of continuity, which has led to collaboration between the Firm and a number of legal scholars in the Kingdom of Saudi Arabia and abroad. This unbroken connection, which we are proud of, is without a doubt one of the most crucial factors in our success.

Our Vision

Excellence in providing legal services and representing non-legal people.

Our Mission

Providing distinguished legal services in the field of advocacy, legislation and legal advice and arbitration, as well as developing human rights care based on an in-depth vision of judicial systems, scientific research and legal education, in accordance with the credibility principles, trust, professional commitment, and defense of rightness, justice and honor of the profession.



Values

➤ Faith in The message of the legal profession:

The firm believes consistently in the mission of the legal profession, its goals, and the depth of its responsibilities towards society in the matter of achieving justice.

➤ Quality and Excellence:

The firm performance is judged d by applying high-level measures that respect great ambitions and strive for excellence through a righteous commitment to the idealist intellectual standards in providing legal and law services, as well as education, learning, Innovation, scientific research and strategic planning and consultancy services

➤ Professionalism:

The firm deals with all legal and advocacy services, as well as programs launched and activities of all kinds, through a professional view and standards of accuracy and efficiency.

➤ Leadership and teamwork:

The firm is firmly committed to strengthening and supporting individual and institutional leadership roles that push the process of social development with our deep belief in professionalism and teamwork.

➤ Professional Freedom:

Disciplined and truthful intellectual exploration is the essence of our professional tradition that is evident in all aspects of activities the firm.

➤ Justice and Integrity:

The firm is committed to the principles of social justice, equal opportunities and cultural diversity, and all members of the firm are committed to honesty and respect and professional ethics



Who we are?



The Founder:

Dr. Bandar Al-Natheer

Practical experiences

- 1- A former legal advisor in the Board of Grievances
- 2- A former legal advisor in a joint stock closed company
- 3- Founder of Dr. Bandar Al-Natheer Law Firm since 2006
- 4- Certified arbitrator from several bodies, in the Kingdom and abroad

Qualifications

- 1- Bachelor's degree from the College of Sharia, Imam Muhammad bin Saud University
- 2- Master's degree in systems from the Higher Judicial Institute (holding companies)
- 3- Ph.D. in Comparative Commercial Law, Omdurman University / Khartoum, Sudan (Provisions of cheque in the Saudi Law).
- 4- Ph.D. from Victoria University / Melbourne, Australia (The Need to introduce a unified Electronic Commerce law for the Cooperation Council for Arab States of the Gulf (GCC): Will it facilitate the Resolution of Business-to-Business (B2B) Disputes?.)
- 5- Several courses in legal English in Britain, America, and Australia.

The firm team experience includes

Administrative
Court,
Board of
Grievances



Public
Prosecution



Foreign
Investment
Companies



Public joint
stock
companies



Credit and
Banking







Our Services



Scope Of Work

Local and foreign investment companies includes providing the following services:

- Presenting view regarding selecting the best legal entities for transactions.
- Carrying out arrangements and negotiations, establishing, licensing and registration all types of companies, whether they are national or in which the foreign capital contributes, or entirely foreign
- Preparing and drafting legal documents such as agreements that precede the establishment of joint projects, letters of intents, establishments contracts ,partners deals and decisions and other similar contracts
- Licensing and establishment of branches of all types of companies



Financial and commercial services

Commercial transactions

In addition to negotiations and the drafting of agreements covering commercial operations of all kinds the office provides advice on the following:

- Drafting commercial contracts
- Foreign Trade Transactions (import and export)
- Drafting of commercial agent contracts, distribution contracts, and commercial franchise contracts
- Commercial loans and drafting their agreements.
- Drafting agreements for the supply and sell of goods and similar trade agreements.
- Structuring and organizing commercial transactions
- Registration of names / trademark

Banking and Finance

The services provided by the firm in the field of banking and finance include:

- Providing an opinion on all legislation related to banking and finance
- Preparing contracts and other documents related to the credit.
Providing an opinion in the field of local and international development projects and
- rescheduling debt repayments
- Establishment of legal representation offices for international financial institutions.

International Legal Services

Foreign systems:

Out of our firm interest to provide various legal services inside and outside the Kingdom, whether at the level of local or international law and to meet the needs of clients inside and outside the country, the firm has held cooperation with a group of professors in Australia to provide International Legal consultancy.

Foreign Investments:

The other services we provide include setting up companies for our clients who have overseas investments



Labor Services

The services provided by the firm include:

- Drafting business agreements and other procedural agreements.
- Provide an opinion on the legal status of employment on owning institutions and companies in the event of acquisition and merger.
- Representing clients in labor lawsuits
- Providing an opinion on alternatives for resolving labor disputes including mediation for amicable settlement and arbitration
- Providing an opinion on unfair labor practices.
- Providing an opinion on the dismissal of employees and the end of service indemnities

Insurance Sector Services

We handle all insurance claims and areas of specialization include:

- Fire, Accident and Public Liability Insurance.
- Drafting insurance policies and advising the guarantors and the insured.



Litigation and Dispute Resolution

Our work in the field of litigation is complementary to the fields of our other professional work. Proceedings are handled by highly qualified and experienced persons in the field of law and litigation before all courts and committees throughout the Kingdom of Saudi Arabia. These services include pleading before

- All types of courts in the public judiciary
- The various judicial departments of the Board of Grievances.
- Commercial Courts
- Settlement Banking Dispute Committees
- Labor Courts
- Arbitral Tribunals
- Insurance Dispute Resolution Committees
- All administrative committees with judicial and semi-judicial jurisdiction.
- Supervising/coordinating litigation matters abroad.



Arbitration

The firm team has a membership in several local and international arbitration, so the firm manages the work of arbitration through specialists in local and international arbitration. We work to provide arbitration services, including the preparation and review of arbitration clauses, directing its procedures and implementing the arbitrators' judgments.

Negotiations

The firm, through a team of professional legal negotiators with legal experience and high negotiating skills, handles the negotiations process in commercial contracts, resolve legal disputes, and reach the best solutions in the shortest way.



Statistics of cases and disputes in which the firm pleaded and provided legal advice:
Law firm of Dr. Bandar Al-Natheer Lawyers and Arbitration
From 2006 to 2021



Featured Clients



د. بندر النخير

Dr. Bandar Al Natheer

Lawyers and Arbitrators • محامون ومحكمون



Phone

Office - 0112920101

Fax - 0114790101



Address

Lawyer Bandar Alnatheer's office Riyadh, Ad Dhubbat Dist.

Salah addein St. (the 60th). Umam Commercial

Center 1st Floor

Office 101



E-mail

Info@alnatheerlaw.com

www.alnatheerlaw.com